




Ungdomsboliger - monteringslån 
Ungbo-Skibby har søgt om lån til monte
ring og møblering af ungdomsboligerne 
i ejendommen Hovedgaden 36, Skibby. Lå
net andrager kr 45.273,- , der ydes som 
et rente- og afdragsfrit statslån. Ansøg 
ningen skal fremsendes til Boligstyrel
sen med kommunens påtegning. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget fremsender sagen via 
økonomiudvalg og byråd til Boligstyrel
sen med anbefaling.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

7. Økonomiudvalget fortsat
a. pkt. 2

uag og ar: Blad nr.

3872
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

b. pkt. 5
Revision af Skibby kommuneplan 1984-91 
I henhold til kommuneplanloven skal byrå 
det inden for første halvdel af hver 
valgperiode gennemgå kommuneplanen med 
henblik på at beslutte, om der er behov 
for at foretage ændringer i planen eller 
for at udarbejde en ny kommuneplan. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget den af forvaltningen 
foreslåede "køreplan" for kommuneplangen 
nemgangen godkendes.
Økonomiudvalg og byråd orienteres. 
Økonomiudvalget fremsender ejendomsudval 
gets indstilling til byrådet med anbefa
ling.



Spildevandsplan 1984-87.
I skrivelse af 26. januar 1987 har byrå
det påklaget Hovedstadsrådets godkendel
se af Skibby kommunes reviderede spilde
vandsplan med hensyn til etablering af 
sandfang og olieudskiller i Ferslev, i
det kommunen ønsker udsættelse fra 1987 
til 1989.
Teknisk forvaltning har den 11. februar 
1987 drøftet sagen med Hovedstadsrådet, 
som råder kommunen til endnu en gang at 
overveje det fremsatte klagepunkt, idet 
etablering af olieudskilleren allerede 
var fremsat som et krav i den "gamle" 
spildevandsplans godkendelse, og på det
te tidspunkt fremsatte kommunen ikke ind 
sigelser.
Teknisk udvalg indstiller til byrådet, 
at klagen trækkes tilbage, d.v.s. olie
udskilleren etableres i indeværende år. 
Overslagspris 160,000 kr.
Beløbet søges overført fra kloakering, 
Skuldelev by, konto 052 05 845 01. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

Økonomiudvalget fortsat
c. pkt. 6



Miljøhandlingsplan
Teknisk udvalg har behandlet spørgsmålet 
om udarbejdelse af handlingsplan på spil
devandsområdet og ansøger om en tillægs
bevilling på kr. 100.000 på konto 607 
00 166 03.
Beløbet foreslås finansieret over kasse
beholdningen.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

7. Økonomiudvalget fortsat
d. pkt. 7

Dag og år: Blad nr.3874
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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e. pkt. 9
Ansøgning om opnormering af den udvidede 
aftenpleje
Hjemmeplejen ansøgte ved skrivelse af 
15. december 1986 om en personaleudvidel
se i aftenplejen på 2 hjemmehjælpere a 
56 timer hver anden uge.
Sagen har været forelagt socialudvalget 
i mødet den 23. december 1986, økonomiud
valget i mødet den 13. januar og byrådet 
i mødet den 21. januar 1987.
Byrådet vedtog på begæring af socialud
valgsformanden at tilbagesende sagen til 
fornyet behandling i socialudvalget. 
Forvaltningen bemærker, at der ikke i 
budget 1987 er afsat midler til dækning 
af det ansøgte. Såfremt det ansøgte imø
dekommes vil der for perioden 1. maj - 
31. december 1987 være behov for en til-
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Dag og år: Blad nr.3875
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

7. Økonomiudvalget fortsat
i

e. pkt. 9 fortsat
lægsbevilling på kr. 135.000 brutto, sva
rende t i l k r . 115.000 netto. ■
Som supplement til sagen har hjemmeple- . 
jen fremsendt oversigt over de klienter, 
som i perioden 1. juli - 31. december 
1986 har modtaget ydelser fra aftenpie- 
jen. Dette materiale blev forelagt visi- . 
tationsudvalget i mødet den 9. februar 
1987,hvor det blev besluttet, at materia
let skulle yderligere bearbejdes og ‘
tydeliggøres af hjemmeplejen før socia- . 
ludvalgets møde den 24. februar .
Nævnte bearbejdede materiale af 12. febru
ar 1987 beror ligeledes på sagen. 
Socialudvalget: Fremsendes til byrådet .
med bemærkning, at det ansøgte ikke kan 
efterkommes, men at sagen medtages i bud
getforhandlingerne for 1988. '
Bjørn Nielsen og Anni Skov indtager sær- . 
standpunkt, idet de anbefaler at det an
søgte imødekommes.
Økonomiudvalget: Gitte Schønemann og Li- ' 
se Lotte Due fremsender socialudvalgets ■ 
indstilling til byrådet med anbefaling. 
Birgit Bangshof Mortensen indtager sær
standpunkt, idet hun anbefaler, at det 
ansøgte imødekommes. ■
Peter Flensted deltog ikke i sagens be
handling på grund af inhabilitet.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.

byrådssalen
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uag og ar: Biaa nr,3876
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

Nøgletal for daginstitutionsområdet
Socialudvalgsformanden gav på det ekstra 
ordinære byrådsmøde den 27. januar 1987 
tilsagn om, at socialudvalget ville fore 
tage en fornyet gennemgang af de af in
denrigsministeriet udsendte nøgletal 
1986 - herunder også tage aktuelle, nye 
tal i betragtning.
Forvaltningen har udarbejdet en nærmere 
redegørelse over nøgletal på daginstitut 
onsområdet, og har i denne forbindelse 
også henset til vikarbudgetternes stør
relse.
Socialudvalget fremsender redegørelsen 
til orientering for byrådet.
Redegørelsen fremsendes gennem økonomiud 
valget
Økonomiudvalget: Til efterretning.

7. Økonomiudvalget fortsat
f. pkt. 10

g. pkt. 11
Nedsættelse af børnegruppe
Byrådet vedtog i mødet den 21. januar 
1987 efter anbefaling fra socialudvalget 
- at der skulle nedsættes en børnegruppe 
med hovedvægt på brugere og personale 
der har med børn at gøre.
Sagen blev tilbagesendt til socialudval
get, der skulle udarbejde oplæg til grup 
pens sammensætning og kommissorium. 
Socialudvalget anbefaler overfor byrå
det, at der averteres efter mulige bruge

i byrådssalen.

fortsættes...



re (børn/voksne), som ønsker at indgå i 
en arbejdsgruppe. Når disse interesserede 
har meldt sig tages stilling til den en
delige sammensætning af børnegruppen. 
Kommissorium ifølge intern notits af 12. 
december 1986 anbefales.
Rapport fra børnegruppen må forelægges 
til politisk behandling inden udgangen 
af 1988.

7. Økonomiudvalget fortsat
g, pkt. 11 fortsat

uag og ar: tJiaa nr.3877
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

Økonomiudvalget foreslår, at der averte
res efter følgende repræsentanter til 
børnegruppe samt at "kendte" nævn og råd 
tilskrives særskilt:
3 repræsentanter fra forældrerådene (her
af 1 fra dagplejen, 1 fra børnehaverne 
og 1 fra fritidshjemmene) 

repræsentanter for forældre uden børn 
i daginstitutioner

repræsentanter for forældre med børn i 
kommunens skoler

repræsentanter fra ungdomsskolen 
repræsentanter fra de frivillige organi

sationer for børn og unge 
2 repræsentanter fra skolernes ældre e
levråd

1 repræsentant fra socialforvaltningen 
til at varetage sekretærfunktion m.v.

1 repræsentant fra dagpleje- eller da
ginstitutionslederne 

1 repræsentant fra medarbejderne ved 
dagplejen eller daginstitutionerne 

1 repræsentant fra skolevæsenet, som har 
indsigt i børne- og ungdomsproblemer

fortsættes.. ..



7. Økonomiudvalget fortsat 
g. pkt. 11 fortsat
Økonomiudvalget foreslår følgende kommis
sorium:
"Børnegruppen skal foretage en nøje sta
tusbeskrivelse af de eksisterende lokale 
tilbud og aktiviteter for børn i alderen 
0-18 år.
Børnegruppen skal herefter opstille en 
eller flere fremtidige modeller til løs
ning af kommunens samlede forpligtelser/ 
muligheder på børneområdet. Tidshorison
ten skal være på mindst 4 år.
Børnegruppen skal fremkomme med "ideka
talog" så vidt muligt inden sommerferien

Dag og ar: tsiaa nr.3878
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

1988."

h. pkt. 12
Fastlæggelse af det fremtidige antal æl
dreboliger
Socialudvalget vedtog i mødet den 27. 
januar 1987 at fremsende det administra
tive oplæg af 11. december 1986 vedrøren
de det fremtidige antal ældreboliger til 
byrådet med anbefaling.
Det administrative oplæg var baseret på 
et enstemmigt udtalt behovsskøn fra soci
alinspektøren, ledende hjemmesygeplejer
ske og de 2 plejehjemsforstandere. 
Økonomiudvalget tilbagesendte i mødet 
den 10. februar 1987 sagen til fornyet 
behandling i socialudvalget. 
Socialforvaltningen fremlægger påny sa
gen med bemærkning, at de i oplægget an-

fortsættes...



førte bemærkninger vedr. pladsbehovet 
for plejeboliger (side 2 f.o. i oplæg
get) skal opfattes således; 
opfattes således:
1. Anslået behov 40-50 boliger.
2. Heraf er 30 plejehjemsboliger place

ret på Nordhøj.
3. Endvidere er der 10 beskyttede boli

ger ved Nordhøj, som afhængig af beho
vet kan inddrages til plejeboliger 
(jfr. ældregruppens tidligere bemærk
ninger herom).

4. Det resterende behov, svarende til 
5-10 boliger må etableres som nye bo
liger. Der er ikke i oplægget marke
ret nogen geografisk placering af dis
se, men ifølge hidtidige overvejelser
i styregruppen vedr. De gamles Hjem 
overvejes nogle af disse indplaceret 
på De gamles Hjem.

Socialudvalget fremsender oplægget påny 
med bemærkning, at forvaltningens oplæg 
anbefales.
Anni Skov og Bjørn Nielsen indtager sær
standpunkt idet antallet af ældreboliger 
anslås behovsmæssigt til 50-60. Endvide
re tilføjes, at plejehjemsboligerne på 
De gamles Hjem ønskes bevaret. 
Økonomiudvalget anbefaler, at antallet 
af ældreboliger anslås behovsmæssigt til

7. Økonomiudvalget fortsat
h. pkt. 12 fortsat

uag og ar: b i aa nr.3879
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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50-60.
Birgit Bangshof Mortensen indtager sær
standpunkt, idet hun ønsker plejehjemsbo
ligerne på De gamles Hjem bevaret.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.



Fastlæggelse af den fremtidige ledelses
funktion indenfor ældreinstitutionsområ
det

7. Økonomiudvalget fortsat
i, pkt. 13

uag og ar; diaa nr,3880
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

Foranlediget af en forespørgsel fra sty- . 
regruppen vedrørende De gamles Hjem ved
tog socialudvalget i mødet den 27. janu
ar 1987, at der til socialudvalgets febru-' 
ar-møde skulle udarbejdes et administra- - 
tivt oplæg indeholdende fordele og ulem
per ved alternativ placering af ledelses
funktionen for ældreinstitutionsområdet. 
Sagen blev drøftet på møde afholdt den 
17. februar 1987 mellem socialinspektø
ren, ledende hjemmesygeplejerske og de 
2 forstandere. Der var på mødet enighed 
om at fremsende socialforvaltningens op
læg af 15. februar 1987 til socialudval
get med anbefaling. Der var samtidig 
enighed om at anbefale, at organisatio
nen blev ændret, således at der blev an
sat en fælles leder for hele ældreinsti
tutionsområdet .
Socialudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling af, at det udarbejdede 
oplæg af 15. februar 1987 tiltrædes og 
at organisationen ændres, således at der 
ansættes 1 fælles leder for hele ældre
institutionsområdet.
Bjørn Nielsen og Anni skov indtager sær
standpunkt, idet de ikke ønsker den nuvæ
rende organisation ændret, men at der 
køres videre med 2 selvstændige pleje
hjem med hver deres leder og med en 
selvstændig hjemmepleje.
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Økonomiudvalget: Gitte Schønemann og Pe
ter Flensted anbefaler socialudvalgets 
indstilling, idet dog ansættelse først 
foretages efter modernisering af De gam
les Hjem er tilendebragt.
Lise Lotte Due anbefaler socialudvalgets 
indstilling med bemærkning, at igangsæt
telse ikke er fastsat.
Birgit Bangshof Mortensen indtager sær
standpunkt, idet hun ikke ønsker den nu
værende organisation ændret, men at der 
køres videre med 2 selvstændige pleje
hjem med hver deres leder og med en 
selvstændig hjemmepleje.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.

7. Økonomiudvalget fortsat
i. pkt. 13 fortsat

j. pkt. 14
Budget 1987 for børnetandplejen
Børnetandplejen fremsender skrivelse af 
12. februar 1987 suppleret med skrivelse 
af 13. februar 1987 vedrørende øgede op
gaver og heraf følgende øget budgetbehov 
for børnetandplejen.
I skrivelserne anføres, at der er opstå
et følgende 2 nye arbejdsopgaver, som 
det ikke har været muligt at forudse ved 
budgetlægningen:
1. Tandbehandling af flygtningebørn, som 

i november 1986 flyttede til kommu
nen. Der er for tiden 15 børn blandt 
disse flygtninge.
Personalebehovet til denne opgave an-

fortsættes....



slås af klinikchefen til 3,24 tandlæ
getime + 3,24 klinikassistenttime 
ugtl.

7. Økonomiudvalget fortsat
j. pkt. 14

u j a y  u y  ai ■ 3*882
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

2. Administrationen af den nye tandlæge
lov som trådte i kraft pr. 1. januar 
1987 og som forudsætter en række nye 
opgaver, jfr. den mellem KL og Dansk 
Tandlægeforening indgåede overenskoms
t af 2o. januar 1987.
Personalebehovet til denne opgave an
slås af klinikchefen til 0,5 tandlæge
time + 0,5 kontorassistent (klinikas
sistent) time ugtl.

Socialudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling af, at der med henvisning 
til de anførte 2 nye opgaver foretages 
en opnormering som ansøgt d.v.s. 3,74 
tandlægetime + 3,74 klinikassistenttime 
ugentlig.
Socialudvalget kan ikke anvise financiel 
dækning for merudgiften.
Økonomiudvalget: Birgit Bangshof Morten
sen og Lise Lotte Due anbefaler socialud
valgets indstilling, herunder tillægsbe
villing til dækning af merudgiften.
Gitte Schønemann og Peter Flensted indta
ger særstandpunkt, idet de ønsker børne- 
tandplejens opgørelse sammenlignet med 
tilsvarende opgørelser fra andre kommu
ner med flygtningebørn.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.

Administrationen oplyser, at driftsudgif
ten for perioden 1/4-31/12 1987 udgør 

* kr. 34.000 brutto/netto.
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7. Økonomiudvalget fortsat
k. pkt. 15
Udvidelse af normeringen på dagplejekon
toret

uag og ar: Blad nr. '3883
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.

Til efterretning meddeles, at borgmeste
ren på økonomiudvalgets og byrådets veg
ne har godkendt indstilling af 24/2-87 
fra det sociale udvalg
at normeringen på dagplejekontoret ud

vides med 20 timer ugentlig og såle
des, at stillingen søges besat sna
rest muligt, samt

at der meddeles den herved forbundne 
tillægsbevilling på brutto/netto 
kr. 72.000,-.

Økonomiudvalget; Til efterretning.
Sagen fremsendes til byrådet med anbefa
ling af, at beløbet finansieres over kas
sebeholdningen.

Administrationen oplyser, at tillægsbe
villingen på kr. 72.000 er beregnet for 
perioden 1/3-31/12 1987.
(Ved ansættelse pr. 1/4 udgør beløbet 
kr. 65.000.)

-



Skuldelev skoles udendørsarealer
Byrådet godkendte på sit møde den 17. 
september 1986 at udendørsarealet mellem 
de 2 nye bygninger (område I) på Skulde
lev skole skulle færdiggøres til en pris 
af kr. 55.000,- (anlæg).
Den 3. oktober 1986 vedtog regeringen 
at indføre bygge-og anlægsstop indenfor 
den offentlige sektor, hvorfor arbejdet 
ikke blev igangsat.
Da beløbet ikke er blevet overført fra 
1986 til 1987 budgettet, ansøges om en 
tillægsbevilling på konto 301 03 870-50 
kr. 55.000,- på anlægsbudgettet, som fi
nansieres over kassebeholdningen. 
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ønsker at afvente budget 1988. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.
Der undersøges i teknisk forvaltning, 
om vejvæsenet kan udføre arbejdet.

7. Økonomiudvalget fortsat
1, pkt. 16



Økonomiudvalget fortsat
nu pkt. 18
Ny olietank SIK klubhus
Den 28/1-87 sprang olietanken ved SIK 
klubhus læk, idet den var tæret op af 
rust. Tanken stod udenfor.
Der er opstillet en ny 1200 1 tank (in
dendørs) til kr. 6.363,52
+ olie til opstart kr. 476,35 
+ vejmandstimer til 
at fjerne jord, da 
olien flød ud:
19 1/2 a ca. kr.73,-kr. 1.423,50
Ialt kr. 8.263,37
Kommunen har tegnet en forsikring på for
ureningsudgifter på en skadesum på 5 
mi11. Forsikringen indeholder en selvri
siko af enhver skade på kr. 100.000,- 
hvorfor ovennævnte skade ikke dækkes. 
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling .
Der søges en tillægsbevilling på konto 
031 02 035-05 kr. 9.000,- som finansieres 
over kassebeholdningen 801-00-004-09. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.



Egnsmuseet Færgegården, byggeregnskab
Jægerspris kommune fremsender byggeregn
skab og regning på kr. 28.180,59 vedr. 
Færgegården, idet byggeriet er afslut
tet.
Der er ikke afsat penge til anlæg i 1986 
og 1987-budgettet.
Der søges en tillægsbevilling på arbej
det på konto 360-04-805-01 kr. 29.000,-. 
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.
Beløbet foreslås finansieret over kasse
beholdningen, konto 801 00 004 09.

7. Økonomiudvalget fortsat
n. pkt. 19

0. pkt. 20
1. x, Skuldelev skole
Forældrene til 1.x på Skuldelev skole 
fremsender ansøgning om deling af klas
sen til 2 klasser på hver 13 elever i 
skoleåret 1987/88. .
Skolekommissionen anbefaler en deling 
af 1.x ved skoleåret 1987/88.
Kulturelt udvalg følger kommissionens 
indstilling.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.



7. Økonomiudvalget fortsat
p. pkt. 21
Normeringsplan og klasse- og holddannel
se for skoleåret 1987/88.
Ledende skoleinspektør fremsender for
slag til normeringsplan og klasse- og 
holddannelse for skoleåret 1987/88,
Normeringsplanen har været behandlet i 
fælleslærerrådet som anbefaler forslag 
på det foreliggende grundlag, men sker 
der væsentlige ændringer, ønsker fælles
lærerrådet at drøfte normeringsplanen 
igen.
Skolekommissionen fremsender med anbefa
ling .
Forslag til klasse- og holddannelse har 
ikke været til udtalelse i lærerråd, sko
lenævn og skolekommission.
Kulturelt udvalg ønsker at afvente udta
lelser på klasse- og holddannelse. 
Udtalelser fra lærerråd og skolenævn ved 
de 3 skoler indhentes hurtigst muligt.
Der indkaldes til ekstraordinært kultu
relt udvalgs møde den 17/3 1987 kl.
16.00.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun anbefaler normeringsplanen, så
fremt der ikke sker væsentlige ændrin
ger. Klasse- og holddannelse anbefales. 
Endvidere indtages særstandpunkt for de 
ekstraordinære møder.
Økonomiudvalget afventer kulturelt ud
valgs behandling den 17/3 og udsatte der
for sagen til et ekstraordinært møde den 
17/3 kl. 16.30.
Indstilling fra disse 2 udvalg vil fore
ligge til byrådets møde.



uag og ar: tsiaa nr. *

Skolekommissionen anbefaler på møde den 
16/3-87 forslag af 13/2-87 med de æn
dringsforslag, der er fra lærerråd og 
skolenævn.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ikke ønsker, at forslaget udlø
ser tillægsbevilling.
Kulturelt udvalg på møde den 17/3-87: 
Socialdemokratiet anbefaler skolekommis
sionens indstilling.
Konservative og Venstre anbefaler for
slaget af 13/2 1987.
Hanne Kyvsgaard frafalder særstandpunkt 
af 23/2 1987/ indtaget i kulturelt udvalg 
Økonomiudvalget på møde den 17/3-87: 
Konservative og Venstre anbefaler for
slaget af 13/2 1987.
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt, 
idet de anbefaler skolekommissionen og 
kulturelt udvalgs indstilling.
Gitte Schønemann og Peter Flensted øn
sker ikke, at forslaget udløser en til
lægsbevilling .

7. Økonomiudvalget fortsat
p . pkt. 21 fortsat

Onsdag den 18. marts
3887A
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Fortsat behandling af sag om overførsel 
af budgetbeløb fra 1986 til 1987

7. Økonomiudvalget fortsat
g. pkt. 22

På økonomiudvalgets møde den 10. februar 
1987 blev godkendt overførsel af budget
beløb fra 1986 til 1987, dog blev undta
get overførsel på skoleområdet, idet dis
se skulle undersøges nærmere.
Sagen forelægges derfor påny for så vidt 
angår skoleområdet.
Økonomiudvalget anbefaler overførsel af 
et beløb på kr. 153.000. Overførslerne 
ydes som tillægsbevillinger, som fore
slås finansieret over kassebeholdningen. 
Bogholderiet undersøger de anførte konte
ringsproblemer m.v., som skolerne har 
rejst.
Økonomiudvalget orienteres i april må
ned .

r. pkt. 24
Anmodning om forhandling
Personalet på Skibby rådhus har i skri
velse af 13. februar anmodet byrådet om 
forhandling, idet man mener at arbejdsbe
tingelserne er blevet dårligere på grund 
af reduktionerne på budget 1987. 
Økonomiudvalget vedtog på sit møde den 
10. marts at afholde forhandling med per
sonalet tirsdag den 17. marts kl. 16.30. 
Hele økonomiudvalget deltager i forhand
lingen.
Resultat heraf vil foreligge til byrå
dets møde.

fortsættes på side 3888A



7 . Økonomiudvalget fortsat 

r . pkt. 24 fortsat

Økonomiudvalget: Der blev afholdt for
handlingsmøde den 17/3 1987 .
C + V fremsatte følgende tilbud til per
sonalet :
1) indkøb af nyt telefonanlæg pr. 1/1 

1988 ,
2) sekretærtimer for erhvervsrådet skal 

bibeholdes på rådhuset i 1988,
3) ansættelse af kontoruddannet medarbej- 

der ved omstilligen i eftermiddagsti
merne i tilfælde af stillingsledighed,

4) ansættelse af fuldmægtig ved løn- og 
personalekontoret pr. 1/1 1988.

Socialdemokratiet indtager særstandpunkt, 
idet det er et utroligt dårligt tilbud, 
som lægger op til, at man ikke behandler 
alle kommunalt ansatte ens. Samtidig lø
ser tilbudet ikke de store problemer, som 
personalebesparelsen ved budgetlægningen 
har skabt.
Endvidere er der ikke taget højde for ar
bejdstidsforkortelsen 1988.



uag og ar: tsiaa nr.3889
Onsdag den 18. marts Formandens

initialer:

1987
kl. 19.00
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Vedrørende tilslutning til det fælleskom
munale daginstitutionssystem på Kommune
data I/S
Som følge af ændrinqer i det fælleskommu
nale daginstitutionssystem har finansmi
nisteriet den 23/1-87 udarbejdet nye 
forskrifter for edb-systemet.
Baggrunden for forskriftsændringen er, 
at daginstitutionssystemet er udvidet 
med en ventelistedel med heraf følgende 
større antal oplysningstyper.
De ændrede edb-forskrifter fremsendes 
til byrådets godkendelse, idet det dog 
bemærkes, at en godkendelse ikke medfø
rer øgede edb-udgifter, da forvaltningen 
ikke for øjeblikket ønsker at tilslutte 
sig ventelistedelen i systemet. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

7. Økonomiudvalget fortsat
s. pkt. 25

a.

t. pkt. 31
Indgåelse af overenskomst om honorering 
af alment praktiserende tandlæger
Som følge af lov nr. 310 af 4. juni 1986 
om tandpleje m.v. har Kommunernes Landsfor 
ening og Dansk Tandlægeforening indgået 
"Overenskomst om tandpleje for børn og 
unge under 18 år hos alment praktiseren
de tandlæger".
Indgåelsen af overenskomsten omfattes 
ikke af den bemyndigelse som byrådet har

fortsættes....



afgivet til Kommunernes Landsforening, 
og anvendelsen af overenskomsten forud
sætter derfor byrådets godkendelse.
Det anbefales, at økonomiudvalg og byråd 
tilslutter sig overenskomsten.
Kopi af skrivelse af 22/1-87 fra Kommu
nernes Landsforening vedlægges. Overens
komsten er bilagt sagen.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

7. Økonomiudvalget fortsat
t. pkt. 31 fortsat

u. pkt. 32 
Budgetlægning 1988
I henhold til tidsplanen for budgetlæg
ningen 1988 skal økonomiudvalg og byråd 
fastlægge udvalgenes rammer for budget 
1988.
Forslag fra kommunebogholderen vedlæg
ges.
Økonomiudvalget anbefaler, at byrådet 
fastsætter rammer for de enkelte udvalg.

uag og ar: tsiaa nr.3890
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7. Økonomiudvalget fortsat
u . pkt. 32 fortsat

uag og ar:
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7 * Økonomiudvalget fortsat
v. pkt. 34
Vedrørende rykningspåtegning på skades
løsbreve udsendt til dækning af boligy
delse udbetalt som lån
Boligydelse udbetales i henhold til lov 
om individuel boligstøtte.
Når der udbetales boligydelse til ejere 
skal en del af ydelsen ydes som lån. Som 
sikkerhed for dette lån, skal der på e
jendommen tinglyses et ejerpantebrev el
ler et skadesløsbrev med oprykkende pri
oritet jfr. § 32 i nævnte lov.
Indtil 1. januar 1987 kunne kommunalbes
tyrelsen give tilladelse til, at skades
løsbrevet rykkede for senere optagne re
alkreditlån, såfremt skadesløsbrevet sta
dig havde sikkerhed indenfor den seneste 
ansatte ejendomsværdi.
Fra 1. januar 1987 skal kommunalbestyrel
sen jfr. § 32 B give tilladelse til, at 
skadesløsbrevet rykker for senere opta
gelse af realkreditlån, såfremt skades
løsbrevet stadig vil have sikkerhed in
den for den senest ansatte ejendomsværdi 
med tillæg af 30 pct.
Af yderligere betingelser for at meddele 
rykningspåtegning skal følgende være op
fyldt:
1. Lånet skal være optaget til brug 

for forbedring eller den nødvendige 
vedligeholdelse.

2. Lånet skal være optaget med henblik 
på at indfri eller nedbringe rest
gæld i ejendommen med henblik på
at sikre pensionistens forbliven i

fortsættes....



7. Økonomiudvalget fortsat 
v. pkt. 34 

boligen.
Den hidtidige praksis ved ansøgninger 
om rykningspåtegning på skadesløsbreve 
er, at sagerne fremsendes fra socialfor
valtningen til afgørelse i økonomiudval
get.
Socialforvaltningen indstiller, på bag
grund af lovændringen pr. 1/1-87, at kom- 
petancen i disse sager fremover lægges 
i forvaltningen, idet der nu er helt kla
re regler for, hvornår der kan meddeles 
rykningspåtegning på skadesløsbreve. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

x. pkt. 37
Fortsat behandling af sag om opnormering 
af personalet i socialforvaltningen med 
40 timer pr. uge
Økonomiudvalget behandlede sagen på møde 
den 10. februar, men tilbagesendte denne 
til socialforvaltningen, med anmodning 
om udarbejdelse af stillingsbeskrivelse 
for den pågældende nye medarbejder. 
Økonomiudvalgets flertal tilkendegav sam
tidig, at medarbejderen kunne ansættes 
pr. 1/9-87.
På denne baggrund har socialinspektøren 
udarbejdet stillingsbeskrivelse, og sa
gen forelægges påny.



7 Økonomiudvalget fortsat 
x. pkt. 37
Økonomiudvalget fremsender socialudval
gets indstilling af 27/1-87 til byrådet 
med anbefaling.
Økonomiudvalget godkender i princippet 
stillingsbeskrivelsen.
Ved stillingsopslag gøres specielt op
mærksom på stillingens hovedindhold, li
gesom opslaget må rette sig til potenti
elle ansøgere.
Økonomiudvalget gør opmærksom på, at det 
er en åremålsstilling med ansættelse pr. 
1/9 1987.
Birgit Bangshof Mortensen tager forbe
hold for ansættelsestidspunktet, idet 
hun ønsker medarbejderen ansat snarest 
muligt.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.

Administrationen oplyser, at løn til 
f.eks. en socialrådgiver for perioden 
1/9-31/12 1987 udgør kr. 56.000, hvortil 
der søges en tillægsbevilling.
Beløbet foreslås finansieret over kasse
beholdningen, konto 801 00 004 09.



7.

8.

Økonomiudvalget fortsat 
y. pkt. 38
Placering af erhvervsrådets sekretærfunk
tion
På socialdemokratiets vegne har John G. 
Christensen ved skrivelse af 2/3-87 frem
sendt ovennævnte punkt om placering af 
erhvervsrådets sekretærfunktion.
Skrivelse af 2/3-87 vedlægges, sammen 
med redegørelse af 6/3-87 fra borgmester
kontoret.
Økonomiudvalget: Alternativ placering 
drøftes i chefgruppen onsdag den 11/3. 
Opgørelse over forbrug på erhvervsråds
kontoen bilægges byrådssagen.
Birgit Bangshof Mortensen begærer sagen 
forelagt byrådet.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.

Ansøgning om orlov
Byrådsmedlem John G. Christensen ansøger 
i skrivelse af 9. marts 1987 om orlov 
fra byrådsarbejdet i en periode af 6. 
måneder fra den 19. marts på grund af 
stigende arbejdsbyrde som offentlig an
sat.
Suppleant er Hans Jørgen Mortensen, Mar- 
bæk-Parken 19, Skibby.

Socialdemokratiet meddeler følgende æn
dringer i besættelse af udvalgsposter 
med virkning fra 19. marts:

fortsættes



Økonomiudvalget: John G. Christensen ud
træder , Bjørn Nielsen indtræder.
Teknisk udvalg: John G. Christensen ud
træder, Hans Jørgen Mortensen indtræder. 
Ejendomsudvalget: Bjørn Nielsen udtræ
der, Hans Jørgen Mortensen indtræder. 
Brandkommissionen: John G. Christensen 
udtræder, Hans Jørgen Mortensen indtræ
der .
Landliggerudvalget: John G. Christensen 
udtræder, Hans Jørgen Mortensen indtræ
der .
Udvalget for Maglehøjgård Losseplads:
John G. Christensen udtræder, Kim Rock- 
hill indtræder.
Beskæftigelsesudvalget: John G. Christen
sen udtræder, Hans Jørgen Mortensen ind
træder .
Forbrændingsudvalget: John G. Christen
sen udtræder, Hans Jørgen Mortensen ind
træder .
Roskilde Fjords Miljøudvalg: John G. 
Christensen udtræder som suppleant, Hans 
Jørgen Mortensen indtræder som supple
ant.

Fortsat



1.

L U K K E T  M Ø D E

Opførelse af ældrevenlige udlejningsboli
ger .
Skema 1
Økonomiudvalget har tilbagesendt oven
nævnte sag til fornyet behandling i ejen
domsudvalget idet der ønskes oplysninger 
om blandt andet tidligere henvendelser 
om køb af de pågældende arealer samt om 
stillingtagen til den i skema 1 forslåe- 
de salgspris sammenholdt med vurderingen 
fra ejendomsfirmaet M/K.
Det kan i den forbindelse oplyses, at 
teknisk forvaltning ikke er bekendt med, 
at der tidligere har været planer om 
salg af arealerne. Det har hidtil været 
meningen, at kommunen selv skulle bygge 
pensionistboliger på disse.
Med hensyn til salgspriserne kan det op
lyses, at M/K har sat salgsprisen for 
arealet ved Grønnevej til en kontantpris 
på 200.000 kr. Prisen i skema 1 er 
185.000 kr, herudover er der skønnet 
ekstrafundering på 65.000 kr.
Arealet i Skuldelev har M/K sat salgs
prisen til 520.000 kr, i skema 1 er pri
sen sat til 356.000 kr.
I Ferslev kan arealet ikke sælges, kun 
udlejes. Under forudsætning af, at area
let kunne sælges, har M/K sat salgspri
sen til 120.000 kr. I skema 1 er der 
fastsat en 40 års leje på 84.000 kr der 
erlægges ved åbning af byggelånet.
For alle 3 arealer gælder det at der, 
udover købsprisen, betales kloakbidrag 
efter gældende regler, indskud til vand
værker og til NESA.

fortsættes....
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1.
Ejendomsudvalget anbefaler sagen overfor 
økonomiudvalget med følgende punkter:
1. Salgspriserne fra ejendomsfirma M/K 

godkendes. Med hensyn til lejeprisen 
for grunden i Ferslev vil der til øko
nomiudvalgsmødet foreligge en vurde
ring.

2. Driftsoverenskomsten skal klarlægges.
3. Det er en betingelse, at arbejdet ud

bydes blandt lokale håndværkere samt, 
som licitationsloven foreskriver, til 
mindst ét udenbys firma i hver fagen
treprise .

4. Der skal sikres hjemfaldsret for den 
lejede grund i Ferslev.

5. Der tages forbehold for blød bund på 
de solgte og lejede arealer.

Bjørn Nielsen indtager særstandpunkt og 
ønsker sagen i byrådet.
Økonomiudvalget anbefaler ejendomsudval
gets indstilling, dog anbefales, at le
jen i Ferslev fastholdes til kr. 84.000 
samt at boligselskabet afholder udgifter 
til ejendomsskatter.
Birgit Bangshof Mortensen indtager sær
standpunkt og begærer sagen forelagt by
rådet.
John G. Christensen deltog ikke i mødet.

Fortsat



Salg af ejendommene matr, nre. 14-o,
14-s, 14-t og 14-u Ferslev samt 48-h, 
48-i, 48-m og 48-n Vejleby.
Endeligt skøde.
Advokatfirma Schierbeck og Skytte har 
fremsendt endeligt skøde i forbindelse 
med Skibby kommunes salg af ovennævnte 
ejendomme til Initiativgruppen for An
delsboliger .
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget indstiller til økonomi
udvalget, at der optages forhandling med 
firmaet om:
1. Grundpris 150.000 kr kontant pr. par

cel.
2. Forbehold for blød bund.
3. Kun én bolig pr. parcel.
Punkt 1 medfører, at kommunens ophævelse 
af den foreløbige handel effektueres og 
at de indbetalte deposita ikke kan mod
regnes i den nye købspris.
Inden sagen forelægges for økonomiudval
get skal de juridiske aspekter under
søges. I henhold til styrelseslovens §
22 har borgmesteren, på økonomiudvalgets 
vegne, godkendt at sagen oversendes til 
advokat.
Økonomiudvalget fremsender sagen til by
rådets afgørelse.
Der indhentes yderligere vurdering hos 
advokat.
Skrivelse af 9. marts 1987 fra advokater
ne H. J. Bach og Jørgen Christensen blev 
omdelt på økonomiudvalgsmødet.



3. Parkeringsplads ved Selsø kirke.
Den 10-årige lejekontrakt for den af kom
munen etablerede parkeringsplads ved Sel
sø kirke er udløbet pr. 31.03.1986. Her
efter kan lejemålet opsiges med 6 mdr.'s 
varsel.
Forvaltningen har udarbejdet forslag til 
10-årig lejekontrakt, identisk med den 
tidligere.
Ejendomsudvalget anbefaler byrådet at 
forlænge lejemålet og godkende det frem
lagte forslag til lejekontrakt. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

4. Klagesag vedrørende bortvisning af elev 
fra Marbækskolen
Frederiksborg amtsråd har den 19/2-87 
fremsendt klagesag vedrørende bortvis
ning af elev fra Marbækskolen og har 
anmodet Skibby byråd om en udtalelse. 
Ledende skoleinspektør er anmodet om at 
udarbejde forslag til svar. Svaret vil 
blive forelagt gennem skolekommissionen 
til byrådet den 18. marts.

Skolekommissionen anbefaler Carsten Hog-
stads forslag til udtalelse.



5. Besættelse af lærerstillinger
Byrådet behandlede på sit møde den 21. 
januar 1987 en indstilling fra skolekom
missionen i forbindelse med besættelse

uag og ar: Diaa n r3900
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af 4 tjenestemandsstillinger ved kommu
nens skolevæsen.
Byrådet vedtog at tilbagesende sagen til 
skolekommissionen under henvisning til 
en begået procedurefejl samt at skolenæv
nene ønskes hørt.
Samtidig blev økonomiudvalget pålagt at 
optage forhandling med Danmarks Lærerfor
ening .
Denne forhandling fandt sted den 9. 
marts.
Sagen bliver behandlet på skolekommissio
nens møde mandag den 16. marts og ind
stilling herfra vil foreligge til byrå
dets møde.
Skolekommissionen indstiller følgende til
stillingerne i alfabetisk rækkefølge:
Stilling A 

Stilling B 

Stilling C 

Stilling D

Gunhild Hagedorn-Olsen 
Finn Klyver Jepsen 
Carsten Rasmussen 
Klara Haslund 
Finn Klyver Jepsen 
Carsten Rasmussen 
Lis Hazel Nielsen 
Sanne Pluszek 
Carsten Rasmussen 
Karin Mikkelsen 
Lis Hazel Nielsen 
Sanne Pluszek

Der er fejlagtigt ikke kun tale om 4 tje
nestemandsstillinger , men 5. Da skolekom
missionen finder det naturligt, at Inger- 
lise Skalts ansættes i den ene tjeneste-
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mandsstilling, har der ikke været foretaget
afstemning til denne.
Til de øvrige 4 tjenestemandsstillinger er 

. indstillingerne som ovennævnt.




